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WZI-RA.0002.1.2011 
Protokół Nr IV/11 

z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 13 stycznia 2011 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył czwartą sesję 
Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 
podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 
obecnych było 18 radnych, gdyż Rada Powiatu na poprzednim posiedzeniu stwierdziła 
wygaśnięcie mandatu radnej Elżbiety Palki.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski przedstawił porządek obrad. 
 
Porządek posiedzenia IV sesji Rady Powiatu Gostyńskiego: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) stwierdzenia wstąpienia w mandat radnego, 
b) zmiany uchwały Nr II/7/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej, 
c) zmiany uchwały Nr II/8/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania Komisji 

Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, 
d) wyrażenia zgody na bezterminowe użyczenie części nieruchomości położonej 

w Rębowie, gmina Piaski, 
e) określenia zasad ustalania i wypłaty diet dla radnych Rady Powiatu Gostyńskiego, 

ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Powiatu oraz 
upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Powiatu, 

f) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2011- 
2018,  

g) uchwalenia budżetu powiatu na 2011 r. 
9. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu za 2010 rok. 
10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Wolne głosy.  
13. Zakończenie.  
 
 
Ad. 3) 
Protokół z III sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 grudnia 2010 r. został przyjęty w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”. 
 
Ad. 4) 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu 
z 28/29 grudnia 2010 r. i 3 stycznia 2011 r. zostały przekazane radnym. 
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Ad. 5)  
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu” głosu nie 
zabrano. 
 
Ad. 6) 
Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie złożono interpelacji.  
 
Ad. 7) 
Zapytania radnych 
Radny Józef Czarnecki zapytał o wypadek karetki stacjonującej do tej pory w Krobi, w jakim 
stanie technicznym jest pojazd, czy był ubezpieczony i na jaki zwrot z firmy ubezpieczeniowej 
można liczyć oraz jakie kroki podejmie powiat w celu odtworzenia taboru sanitarnego.  
 
Ad. 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wstąpienia w mandat radnego przedstawił 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że w związku ze stwierdzeniem wygaśnięcia mandatu radnej Elżbiety Palki uchwałą 
Nr III/13/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 grudnia 2010 r. na zwolnione miejsce radnego 
powiatowego wyłonionego z listy Komitetu Wyborczego SLD wstępuje Pan Stanisław Zaremba. 
Zgodnie z ustawą z dnia 16 lipca 1998 r. Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów 
i sejmików wojewódzkich, Rada podejmuje uchwałę o wstąpieniu w mandat kandydata z tej samej 
listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa wybieralności 
oraz nie został skazany prawomocnym wyrokiem sądu za przestępstwo umyślne. W dniu 
3 stycznia br. Pan Stanisław Zaremba złożył oświadczenie, że nie utracił prawa wybieralności oraz 
nie zrzekł się mandatu radnego na rzecz następnej osoby z listy Komitetu Wyborczego SLD. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr IV/23/11 w sprawie stwierdzenia wstąpienia w mandat radnego została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
 
Radny Stanisław Zaremba złożył ślubowanie o treści: 
Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 
strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności 
Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji 
i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej” 
 
Ad. 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania 
Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego przedstawił Przewodniczący Rady Robert 
Marcinkowski. 
Poinformował, że Rada Powiatu Gostyńskiego uchwałą Nr III/13/10 z dnia 28 grudnia 2010 r. 
stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnej Pani Elżbiety Palki. W związku z powyższym zachodzi 
konieczność odwołania Pani Elżbiety Palki ze składu Komisji Budżetu, inwestycji i Rozwoju 
Gospodarczego. Pismem z dnia 3 stycznia 2011 r. Pan Stanisław Zaremba złożył oświadczenie, 
że nie utracił prawa wybieralności oraz że nie zrzeka się mandatu radnego na rzecz następnej 
osoby z listy Komitetu Wyborczego SLD. Rada Powiatu w dniu 13 stycznia uchwałą IV/23/11 
stwierdziła wstąpienie w mandat radnego Stanisława Zarembę. Radny Stanisław Zaremba wyraził 
wolę pracy w Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. Zgodnie z § 61 ust. 2 Statutu 
Powiatu Gostyńskiego do wyłącznej kompetencji Rady należy powoływanie komisji, co stanowi 
również o kompetencji do zmiany jej składu osobowego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr IV/24/11 w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie 
powołania Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
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W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/7/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie powołania 
Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że Rada Powiatu Gostyńskiego uchwałą Nr III/13/10 z dnia 28 grudnia 2010 r. 
stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnej Pani Elżbiety Palki. W związku z powyższym zachodzi 
konieczność odwołania Pani Elżbiety Palki ze składu Komisji Rewizyjnej. Pismem z dnia 3 stycznia 
2011 r. Pan Stanisław Zaremba złożył oświadczenie, że nie utracił prawa wybieralności oraz że nie 
zrzeka się mandatu radnego na rzecz następnej osoby z listy Komitetu Wyborczego SLD. Rada 
Powiatu w dniu 13 stycznia uchwałą IV/23/11 stwierdziła wstąpienie w mandat radnego Stanisława 
Zarembę. Radny Stanisław Zaremba wyraził wolę pracy w Komisji Rewizyjnej. Zgodnie z § 61 
ust. 2 Statutu Powiatu Gostyńskiego do wyłącznej kompetencji Rady należy powoływanie komisji, 
co stanowi również o kompetencji do zmiany jej składu osobowego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr IV/25/11 w sprawie zmiany uchwały Nr II/7/10 z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezterminowe użyczenie części nieruchomości 
położonej w Rębowie, gmina Piaski przedstawił Naczelnik Wydziału Architektury, Budownictwa 
i Gospodarki Nieruchomościami Pan Ryszard Jankowiak. 
Poinformował, że projekt uchwały dotyczy części nieruchomości o powierzchni 0,0100 ha, 
położonej w Rębowie, gmina Piaski, oznaczonej jako działka nr 136/5. Nieruchomość zapisana jest 
w księdze wieczystej Nr PO1Y/00035004/2 i stanowi własność Powiatu Gostyńskiego. Gmina 
Piaski realizuje w miejscowości Rębowo budowę kanalizacji sanitarnej. Jej częścią jest 
przepompownia ścieków zaprojektowana na terenie przejętym przez Powiat w wyniku 
porządkowania stanu prawnego dróg powiatowych. Z uwagi na przebieg realizowanej sieci 
kanalizacyjnej proponowana lokalizacja przepompowni jest całkowicie uzasadniona. Budowa 
przepompowni i jej eksploatacja nie będzie kolidować z realizacją podstawowego zadania Powiatu 
na działce nr 136/5 tj. utrzymaniem drogi powiatowej. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr IV/26/11 w sprawie wyrażenia zgody na bezterminowe użyczenie części 
nieruchomości położonej w Rębowie, gmina Piaski została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i wypłaty diet dla radnych Rady Powiatu 
Gostyńskiego, ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Powiatu oraz 
upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Powiatu przedstawił  Przewodniczący Rady Powiatu 
Robert Marcinkowski. 
Poinformował, że na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym oraz rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 26 lipca 2000 roku określa się maksymalną wysokość diet przysługujących 
radnym w ciągu miesiąca, zróżnicowanych ze względu na liczbę mieszkańców powiatu. Obecnie 
maksymalna wysokość diety radnych dla powiatów od 60 tys. do 120 tys. mieszkańców wynosi 
85 % półtorakrotności kwoty bazowej, co stanowi kwotę 2.340,07 zł, w 2011 roku kwota ta 
wg projektu budżetu państwa na 2011 będzie wynosić 2.252 zł. Projekt uchwały, w stosunku 
do aktualnie obowiązującej uchwały: 
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1) zmienia sposób naliczania wysokości diet, 
2) zmienia zasady potrąceń w przypadku nieobecności radnego na: sesji, posiedzeniu komisji 

oraz posiedzeniu zarządu, 
3) reguluje zasady zwrotu radnym kosztów podróży służbowych, 
4) określa stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdów na potrzeby ustalenie kosztów 

przejazdu. 
Nowe zasady ustalania wysokości diet i dokonywania potrąceń opierają się na obliczeniach 
procentowych i wprowadzone zostały w celu wprowadzenia oszczędności i uproszczenia systemu 
naliczania wysokości diet wg wysokości kwoty bazowej a nie, jak to miało miejsce do tej pory, 
wg minimalnego wynagrodzenia za pracę. Wprowadzone zmiany pozostawiają wysokość diet 
na dotychczasowym poziomie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja złożyła wniosek, aby do projektu uchwały w § 1 ust. 3 dodać 
punkt d) o brzmieniu: ,,dla wiceprzewodniczącego komisji rady - 64 % podstawy”, 
a pozostałe punkty oznaczyć jako punkty e) i f). Projekt uchwały wraz ze zmianą Komisja 
zaopiniowała pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja wnioskuje, aby w projekcie uchwały w § 1 ust. 9 
w wyrażeniu ,,zwolnieniem lekarskim” słowo zwolnieniem zastąpić słowem 
zaświadczeniem. Wniosek ten Komisja przyjęła w wyniku głosowania- 7 głosów „za”. 
Projekt uchwały wraz ze zmianą Komisja zaopiniowała pozytywnie- 4 głosy „za” 
przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Radny Jarosław Jędrkowiak poinformował, że Klub Lewicy zastanawiał się, czy propozycja 
złożona przez Przewodniczącego jest taką, której oczekuje. W poprzedniej kadencji Klub Radnych 
Lewicy i Demokratów kilka razy zgłaszał podobne propozycje, jednak dopiero dzisiaj jest wola 
wdrożenia tego w życie. Propozycja Lewicy zmierzała w tym kierunku, aby złożyć własny projekt 
uchwały, ale podczas wczorajszych obrad postanowiono poprzeć ten projekt uchwały zgłaszając 
jednak kilka uwag. Poprzedni sposób naliczania diet nie był zły, aczkolwiek Lewica zawsze mówiła 
o tym, aby diety zamrozić. Uważają, że od kwoty bazowej lepsza byłaby kwota stała, która 
zmieniałaby się tylko wtedy, gdy Rada by tak postanowiła. Ponadto Klub zgłasza uwagi 
do punktów 6,7,9 w § 1. Zgadzają się na brzmienie pkt 8, który mówi, że jeżeli w tym samym dniu 
odbywają się posiedzenia kilku organów rady lub organów rady i zarządu, dieta ulega obniżeniu 
jak za jedną nieobecność. Dieta to zwrot kosztów za utracony czas pracy, nie jest to 
wynagrodzenie. Ponadto znaczenie ma wkład radnego do pracy Rady, a radny przebywając 
na zwolnieniu lekarskim nic do Rady nie wnosi. Decyzja o obniżeniu diet wynika z ostatnich decyzji 
podjętych przez Starostę w sprawie zatrudnienia doradcy. Dodał, że opozycja nie będzie 
krytykować decyzji Starosty, a wręcz przeciwnie. Stwierdził, że nie wszystko idzie w dobrym 
kierunku. Czytając w prasie, czym doradca będzie się zajmował wychodzą z założenia, że za tak 
niewielkie wynagrodzenie warto byłoby powołać drugiego doradcę.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że nie ma to bezpośredniego 
związku z projektem uchwały, a taka wypowiedź może znaleźć się w punkcie „wolne głosy”. 
Radny Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że chciał wskazać, iż decyzja Lewicy jest konsekwencją 
innych decyzji. Podobnie jak w przypadku hali, dzisiaj słyszymy że nasze szkoły opuściły się 
w rankingach i być może dzisiaj Panu Wicestaroście przydałby się drugi doradca. Aby nie obciążać 
budżetu proponuje kwotę stałą w wysokości 1200 zł, co daje oszczędności względem 
obowiązującego obecnie średniego wynagrodzenia w wysokości 186 zł x 19 radnych, tj. 3534 zł. 
Propozycja Lewicy jest taka, aby ustalić stałą kwotę diety w wysokości 1200 bez zachowania 
zapisów punktów 6,7,9.  
Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego o sprecyzowanie wniosku, kogo ma dotyczyć dieta 
w wysokości1200 zł.  
Radny Jarosław Jędrkowiak poinformował, że kwota 1200 zł dotyczy zwykłego radnego. 
Przewodniczący Rady otrzymywałby 180 %, czyli 2160 zł, a wg projektu uchwały 2252 zł, 
Wiceprzewodniczący Rady- 130 % czyli 1560 zł, wg projektu uchwały 1576, Przewodniczący 
Komisji- 130 %, czyli 1560 zł, wg projektu uchwały 1576, Członek Zarządu 150 % czyli 1800 zł 
zamiast 1959, dla Wiceprzewodniczącego Komisji- 115 % czyli 1380 zł.  
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Przewodniczący Rady zapytał, czy propozycja ta ma zostać odnotowana kwotowo czy poprzez 
kwotę bazową. 
Radny Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że kwota 1200 zł to kwota bazowa.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy zatem należy to wpisać w § 1 ust. 3 „W zależności 
od pełnionej funkcji radnym przysługuje stała zryczałtowana miesięczna dieta jako procent 
podstawy określonej w ust. 2.”, gdzie określamy to „Podstawę do ustalenia wysokości diet, 
przysługujących radnym, stanowi 1200 zł.” Ponadto radny proponuje wykreślenie pkt. 6. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że należy zostawić pkt 6 a wykreślić punkt 7, który mówi 
o delegowaniu i pkt 9.  
Radny Grzegorz Marszałek stwierdził, że wykreślenie pkt 7 jest nielogiczne, gdyż dotyczy 
przypadku delegowania radnego przez Przewodniczącego do wykonywania obowiązków radnego 
w imieniu Rady Powiatu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na § 2, który wszystko wyjaśnia, gdyż Radnym 
z tytułu podróży służbowej przysługuje dieta oraz zwrot kosztów m. in. przejazdu. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, że jest mocno zdziwiony tymi propozycjami, 
gdyż jest to pierwszy przypadek tak daleko idącej liberalizacji procesu legislacyjnego w naszej 
radzie. Dodał, że nie chciał nikogo zaskakiwać tym projektem uchwały oraz uznał, że początek 
kadencji to dobry moment, żeby stworzyć solidne podstawy do dobrego wspólnego 
funkcjonowania. Radni otrzymali projekt uchwały przed miesiącem, jeszcze przed poprzednią 
sesją, więc był czas na konsultacje. Osobiście rozmawiał z przedstawicielami wszystkich klubów 
radnych prosząc o zgłaszanie ewentualnych wniosków i poprawek. Ponadto z uwagą przysłuchiwał 
się dyskusji, jaka odbyła się na posiedzeniach dwóch Komisji i wówczas nikt takich poprawek nie 
zgłaszał. Dziś zostały one wyartykułowane w obliczu kamer i opinii publicznej. Odnosząc się 
do wspomnianych przez radnego Jędrkowiaka oszczędności Przewodniczący powiedział, 
że niekoniecznie muszą one iść na potencjał ludzki w sensie zatrudniania kogokolwiek. Dodał, 
że chciałby zgłosić wniosek, w punkcie dotyczącym prac nad budżetem, dotyczący wsparcia 
organizacji pozarządowych oraz sprawy zakupu karetki pogotowia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, iż na tej sali każdy ma prawo do własnego zdania 
i własnego odczucia. Dodał, że gdy zgłaszali kolejne propozycje tego, co zgłosił dzisiaj 
Przewodniczący, nie mówił wtedy o kamerach i mikrofonach. Dzisiaj też mówi się, że czy jesteśmy 
na tej sali czy nie i tak podejmiecie swoje decyzje. Ponadto przed chwilą radny Czarnecki zapytał 
o karetkę, chociaż na Komisji otrzymał już odpowiedź na to pytanie- czy to również wypowiedź 
pod kamerę? Zapytał, czy wszystko musi się kojarzyć Przewodniczącemu politycznie.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski odpowiedział, że wszystko mu się politycznie nie kojarzy. 
Stąd też inicjatywa skonsultowania projektu była dużo wcześniej. Praca radnego nie ogranicza się 
jedynie do bycia na sesji i bycia na komisji, radnymi jesteśmy w trakcie spotkań z wyborcami, 
w trakcie konsultacji różnych problemów z pracownikami Starostwa Powiatowego czy jednostek 
organizacyjnych.  
Radny Jarosław Jędrkowiak odpowiedział, że radni Lewicy zgłaszali taki projekt uchwały już dwa 
lata temu. Odnosząc się do sprawy pełnienia funkcji przez radnych powiedział, że radni pełnią 
funkcję, z tym, że poza sesją i komisjami jest ona trudna do zweryfikowania.  
Radny Aleksander Dolczewski zwrócił uwagę, że obie propozycje dotyczą zamrożenia kwot 
bazowych na cztery lata.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski wyjaśnił, że ten system jest trochę odmienny. 
Zaproponowane rozwiązanie przez radnego Jędrkowiaka podaje kwotę ryczałtową niezmienną, co 
powoduje, że przy jakiejkolwiek zależności kwoty od budżetu państwa musielibyśmy dokonywać 
zmian w uchwale. Nie na darmo ustawodawca zapisał, że pewne elementy związane z pracą osób 
zajmujących kierownicze stanowiska państwowych czy też radnych mają być związane z kwotą 
bazową. Dzisiaj filozofia tego projektu idzie w tym kierunku, że wiążemy to z kwotą bazową, którą 
wymyślił i ustalił ustawodawca. Może to spowodować, że ta kwota bazowa za rok wrośnie, a może 
też zmaleć- w zależności od budżetu państwa. W tym roku kwota bazowa maleje w stosunku 
do ubiegłorocznej.  
 
Wniosek Radnego Jędrkowiaka w sprawie zmiany zapisu w § 1 ust. 2 i 3, który powinien 
otrzymać brzmienie: 
„2. Podstawę do ustalenia wysokości diet, przysługujących radnym, stanowi kwota 1200 zł. 
3. W zależności od pełnionej funkcji radnym przysługuje stała zryczałtowana miesięczna 

dieta jako procent podstawy określonej w ust. 2. Diety wynoszą:  
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a) dla przewodniczącego rady             - 180 % podstawy, 
b) dla wiceprzewodniczącego rady      - 130 % podstawy, 
c) dla przewodniczącego komisji rady  - 130 % podstawy, 
d) dla wiceprzewodniczącego komisji  - 115 % podstawy, 
e) dla członka zarządu powiatu             - 150 % podstawy, 
f) dla radnego nie pełniącego funkcji    - 100 % podstawy.” 
w wyniku głosowania- 6 głosów „za”, 13 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się” został odrzucony.  
 

Wniosek radnego Jarosława Jędrkowiaka w sprawie wykreślenia z § 1 ust 7 o treści „Jeżeli 
radny delegowany przez Radę bądź Przewodniczącego Rady Powiatu wykonywał inne 
obowiązki związane z pełnieniem funkcji radnego, które uniemożliwiały mu obecność 
na posiedzeniu sesji, komisji stałej lub zarządu dieta nie ulega obniżeniu” w wyniku 
głosowania- 6 głosów „za”, 13 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” został 
odrzucony.  
 
Wniosek radnego Jarosława Jędrkowiaka w sprawie wykreślenia z § 1 ust 9 o treści 
„nieobecność radnego wynika z choroby potwierdzonej zwolnieniem lekarskim, dieta nie 
ulega obniżeniu, po przedstawieniu stosownego dokumentu przez radnego.” w wyniku 
głosowania- 6 głosów „za”, 12 głosów „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się” został 
odrzucony.  
 
Wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, aby do projektu uchwały w § 1 
ust. 3 dodać punkt d) o brzmieniu: ,,dla wiceprzewodniczącego komisji rady - 64 % podstawy”, 
a pozostałe punkty oznaczyć jako punkty e) i f) został przyjęty w wyniku głosowania- 16 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Wobec niezgodności wyniku głosowania z liczbą osób biorących w głosowaniu przystąpiono 
do reasumpcji głosowania.  
 
Wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, aby do projektu uchwały 
w § 1 ust. 3 dodać punkt d) o brzmieniu: ,,dla wiceprzewodniczącego komisji rady - 64 % 
podstawy”, a pozostałe punkty oznaczyć jako punkty e) i f) został przyjęty w wyniku 
głosowania- 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Wniosek Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego, aby w projekcie 
uchwały w § 1 ust. 9 w wyrażeniu ,,zwolnieniem lekarskim” słowo zwolnieniem zastąpić 
słowem zaświadczeniem został przyjęty w wyniku głosowania- 15 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw” przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Uchwała Nr IV/27/11 w sprawie określenia zasad ustalania i wypłaty diet dla radnych Rady 
Powiatu Gostyńskiego, ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady 
Powiatu oraz upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Powiatu została podjęta w wyniku 
głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 6 głosach „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad. 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2011- 2018 przedstawiła Skarbnik Eleonora Gościniak.  
Poinformowała, że zgodnie z art. 230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 
inicjatywa w sprawie sporządzenia projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
należy do zarządu jednostki samorządu terytorialnego. Zgodnie z art. 122 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku Przepisy wprowadzające ustawę o finansach publicznych, uchwałę 
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego organ stanowiący 
jednostki uchwala po raz pierwszy nie później niż uchwałę budżetową na rok 2011. Wartości ujęte 
w wieloletniej prognozie finansowej określa art. 226 ustawy o finansach publicznych. W załączniku 
nr 1 do uchwały Zarząd przedstawia Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2011 – 2018, 
gdyż do roku 2018 zaciągnięto zobowiązania. W załączniku nr 2 ujęto przedsięwzięcia planowane 
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do realizacji. Część z nich to kontynuacja przedsięwzięć rozpoczętych w latach poprzednich. 
W załączniku nr 3 przedstawiono opis przyjętych wartości w wieloletniej prognozie finansowej. 
Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 13 stycznia br. przyjął autopoprawkę do projektu uchwały.  
W związku z tym, iż kwestia zgodności WPF z budżetem jest uregulowana w art.229 ustawy 
o finansach publicznych, z którego wynika, że wartości przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej 
i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w zakresie wyniku 
budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu 
terytorialnego Zarząd przedstawia autopoprawkę do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2011- 2018. Począwszy od 2011 r. JST są zobligowane najpierw do informacyjnego podawania 
w prognozie kwoty długu, a potem już z pełnymi konsekwencjami wielkości wynikających z nowego 
sposobu obliczania długu JST. Jest to kolejna okoliczność wskazująca na konieczność dokonania 
zmian w WPF wskutek zmian poczynionych w budżecie w związku z autopoprawką. Zmiany 
dotyczą zmian w załączniku nr 1, 2 i 3 w związku z autopoprawką do budżetu na rok 2011:  
- w załączniku nr 1, który określa i dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik 
budżetu, przeznaczenie nadwyżki lub sposób finansowania deficytu, przychody i rozchody 
budżetu, kwotę długu oraz sposób sfinansowania spłaty długu- zmienia się kwoty na rok 2011 
oraz koryguję się kwoty na lata następne. 
- w załączniku nr 2 określającym przedsięwzięcia na lata 2011-2016 – dokonuje się korekt kwot 
w przedsięwzięciach oraz dodaje się nowe przedsięwzięcie 2011- 2013 pn. ,,Z Napoleonem 
do Wielkopolski” 
- w załączniku nr 3 przedstawiającym objaśnienia przyjętych wartości w związku z autopoprawką 
do budżetu na rok 2011. Pkt. 6 otrzymuje nowe brzmienie opisujące uwzględnienie po stronie 
przychodów wolnych środków z lat ubiegłych w roku 2011. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak odczytała opinię Regionalnej izby Obrachunkowej o projekcie 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gostyńskiego. 
Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik poinformował, że komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” przy 
2 głosach wstrzymujących się.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka Zarządu Powiatu została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Uchwała Nr IV/28/11 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2011- 2018 została podjęta w wyniku głosowania- 16 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
 

Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski ogłosił przerwę w obradach o godz. 13:50. 
Obrady wznowiono o godz. 14:15 
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Ad. 8 g) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2011 r.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że kwota dochodów i wydatków na 2011 rok 
wynosi 68.724.232 zł. U podstawy tworzenia tegorocznego budżetu leży zaspokojenie potrzeb 
społeczności lokalnej Powiatu Gostyńskiego oraz jego rozwój. Podstawowymi dokumentami przy 
jego konstruowaniu są m.in. wskaźniki dotyczące dochodu powiatu, subwencji, dotacji, dochodów 
własnych, udziału w podatkach, plany finansowe poszczególnych jednostek powiatowych na 2011 
rok zawierające wydatki bieżące oraz umowy związane z realizacja zadań dotychczas zapisanych 
w wieloletnim planie inwestycyjnym a finansowanych z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego i źródeł zewnętrznych, możliwości zaciągnięcia kredytów na inwestycje, obsługi 
zadłużenia z lat ubiegłych oraz wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 
2011- 2018. Do największych wydatków budżetowych w roku 2011 można zaliczyć wydatki  
na oświatę (ok. 23,5 mln zł), pomoc społeczną (14,5 mln), administrację i drogi powiatowe. 
Do najważniejszych inwestycji wykonywanych w 2011 roku zaliczyć trzeba budowę bloku 
operacyjnego w szpitalu powiatowym, termomodernizację szkoły rolniczej w Grabonogu, 
rozpoczęcie przebudowy i modernizacji drogi powiatowej Poniec- Rydzyna. Realizacja tych 
inwestycji jest możliwa dzięki pozyskaniu środków unijnych w ramach Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego. Łączna kwota pozyskanych środków na inwestycje wynosi 
ponad 10 mln zł, z czego ponad 4 mln zł w 2011. W bieżącym roku zostanie oddany do użytki 
pawilon szkolny w Grabonogu i zakład opiekuńczo- leczniczy w Gostyniu. Realizacja budżetu 
w 2011 roku to także pokaźne wydatki na bieżące utrzymanie naszych jednostek. Powiat będzie 
wspierał działalność organizacji pozarządowych, stowarzyszeń realizujących zadania 
o charakterze społeczno- kulturalnym i sportowym również promującym powiat gostyński. 
Dalszego finansowania wymagają edukacyjne programy unijne realizowane w naszych szkołach 
służące lepszemu rozwojowi intelektualnemu naszej młodzieży.  
 
Wydruk prezentacji multimedialnej stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak odczytała uzasadnienie do projektu uchwały o treści: 
Planowane dochody wynoszą 68.724.232 zł, planowane wydatki wynoszą 68.724.232 zł. Projekt 
uchwały budżetowej przygotowany został zgodnie z uchwałą Nr XLII/358/2010 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 26 sierpnia 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Gostyńskiego oraz wykonaną na jej podstawie uchwały Nr 143/1219/10 
Zarządu Powiatu Gostyńskiego z dnia 9 września 2010 roku w sprawie opracowania materiałów 
planistycznych na rok budżetowy 2011 przez podległe jednostki organizacyjne oraz powiatowe 
inspekcje i straże. Do projektu uchwały budżetowej załączone są następujące załączniki: 
Nr 1 - Planowane dochody budżetu w szczegółowości do działu, rozdziału i paragrafu klasyfikacji 

budżetowej, z podaniem poszczególnych źródeł dochodów. Szczegółowe wyjaśnienia 
zamieszczone są w objaśnieniach do planowanych dochodów budżetu powiatu. 

Nr 2- Planowane wydatki budżetu w szczegółowości do działów, rozdziałów i paragrafów 
klasyfikacji budżetowej. Szczegółowe wyjaśnienia znajdują się w objaśnieniach 
do planowanych wydatków powiatu. 

Nr 3 - Dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych odrębnymi ustawami. 

Nr 4 - Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami. 

Nr 5 - Planowane dotacje od innych jednostek samorządu terytorialnego na zadania realizowane 
w drodze porozumień. 

Nr 6 - Wydatki na zadania inwestycyjne. 
Nr 7 - Planowane dotacje dla innych jednostek samorządu terytorialnego na zadania realizowane 

w drodze porozumień. 
Nr 8 - Wydatki na programy i projekty ze środków funduszy strukturalnych. 
Nr 9 - Planowane przychody i rozchody na 2011 rok. 
Nr 10 - Dotacje celowe udzielane z budżetu dla jednostek sektora finansów publicznych. 
Nr 11 - Dotacje celowe udzielane z budżetu dla jednostek nie zaliczanych do sektora finansów 

publicznych. 
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Nr 12 - Dochody podlegające wpłacie do budżetu państwa związane z wykonywaniem zadań 
z zakresu administracji rządowej. 

Wraz z projektem uchwały budżetowej Zarząd przedstawia również Radzie informację 
o przewidywanym wykonaniu dochodów i wydatków w roku 2010 w układzie tabelarycznym 
w zestawieniu z planem dochodów i wydatków na rok 2011, informacją o dopłatach z budżetu 
powiatu do zadań z zakresu administracji rządowej oraz informację o sytuacji finansowej powiatu. 
Ponadto Zarząd proponuje, by Rada: 
1. Udzieliła Zarządowi upoważnień, które pozwolą prawidłowo wykonywać uchwalony przez Radę 

budżet powiatu. Upoważnienia te dotyczą: 
1) § 5 ust.1 projektu uchwały - zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego 

w ciągu roku budżetowego deficytu budżetowego. W związku z tym, że wszystkie dochody 
budżetu powiatu przekazywane są przez różnych dysponentów, może się zdarzyć tak, 
iż nie wpłyną one w terminie, a zarząd zobligowany terminami (np. do wypłaty wynagrodzeń 
w podległych jednostkach lub do regulowania większych płatności do czasu zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego) do regulowania zobowiązań nie będzie mógł ich dokonać, gdyż 
nie będzie na rachunku bankowym środków. Mając takie upoważnienie, będzie można 
zaciągnąć w banku prowadzącym obsługę bankową kredyt krótkoterminowy, który zostanie 
spłacony, gdy wpłyną należne środki od właściwego dysponenta i nie będą naliczane 
odsetki. Kredyt ten, zgodnie z art. 89 ust.2 ustawy o finansach publicznych może być 
zaciągnięty na okres nie dłuższy niż do 31 grudnia danego roku. Upoważnienie takie może 
otrzymać zarząd na podstawie art. 264 ust. 4 ustawy o finansach publicznych, ponadto 
zgodnie z art. 12 pkt. 8 lit. d ustawy o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości 
rady należy ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów krótkoterminowych 
zaciąganych przez zarząd. 

2) § 5 ust.2 - dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia 
ze stosunku pracy oraz zwiększania wydatków na zadania majątkowe, na podstawie art. 
257 pkt. 3 w związku z art. 258 ust. 1 pkt. 2 ustawy o finansach publicznych. 

3) § 5 ust. 3 - lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych bankach 
na podstawie art. 264 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

4) § 5 ust.4 pkt. 1 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym 
(2012) jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin zapłaty upływa 
w 2012 roku.  

5) § 5 ust. 4 pkt. 2 zaciągania zobowiązań na finansowanie programów i projektów 
realizowanych za środków budżetu Unii Europejskiej oraz niepodlegających zwrotowi 
środków z pomocy udzielonej przez państwa członkowskie Europejskiego Porozumienia 
o Wolnym Handlu (EFTA) a także innych środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, 
niepodlegających zwrotowi.  

6) § 5 ust. 5 Przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania 
zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna 
do zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym. 

2. Określiła maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku budżetowego 
w wysokości 1.000.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł - § 6 ust. 1.  

3. Ustaliła kwotę 3.000.000 zł, do której Zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania - 
§ 6 ust. 2. 

4. Ustaliła roczne limity dla 
1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 2.000.000 zł; 
2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek 3.499.304 zł. 
Projekt budżetu przygotowany został w oparciu o projekty złożone przez jednostki  
raz o zawiadomienie Wojewody o dotacjach i Ministra Finansów o subwencjach i udziałach 
w podatkach. Udział w podatku od osób fizycznych wynosi 10,25 % i na 2011 rok szacowany jest 
w kwocie wyższej niż w roku 2010 o 1.165.184 zł. Udział w podatku dochodowym od osób 
prawnych został zaplanowany na poziomie planu roku 2010. Wyższa jest część oświatowa 
subwencji ogólnej o kwotę 139 412 zł i część równoważąca o kwotę 252.288 zł, natomiast niższa 
jest część wyrównawcza o kwotę 437.278 zł. Dochody z opłat komunikacyjnych przyjęto 
na podstawie szacunkowych wyliczeń na poziomie niższym o 80.000 w stosunku do roku 2010. 
Zaplanowano wyższe dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy 
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społecznej, w związku z wyższym wskaźnikiem kosztów utrzymania w stosunku do roku 2010. 
Natomiast pozostałe dochody zaplanowano na podstawie wyliczeń jednostek i wydziałów. 
W związku z likwidacją z dniem 31 grudnia 2010 r. Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym przychody funduszu wchodzą do budżetu i stają się dochodami 
a wydatki funduszu wydatkami budżetu. W projekcie budżetu zaplanowano dochody i wydatki 
w jednostce - Powiatowym Ośrodku Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w rozdziale 
Ośrodki Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej. W projekcie budżetu zaplanowano:  
- wydatki inwestycyjne w wysokości 9.523.300 zł, co stanowi 13,86 % w stosunku do dochodów 

i wydatków ogółem, 
- dotacje dla podmiotów: jednostek samorządu terytorialnego, stowarzyszeń i innych podmiotów 

realizujących zadania powiatu 
- rezerwy: ogólną, celowe: na zdania oświatowe, pomoc społeczną, poręczenia, pozyskane 

środki zewnętrzne i zarządzanie kryzysowe, na zadania inwestycyjne. 
W związku z udzieleniem w roku 2008 poręczenia kredytu i pożyczki dla SP ZOZ utworzono 
rezerwę w budżecie w roku 2011 do wysokości potencjalnych spłat w kwocie 500.000 zł. Kwota na 
spłatę rat kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynosi 4.014.304 zł, co stanowi 5,84 % w stosunku 
do dochodów. Proponowany kredyt do zaciągnięcia w roku 2011 wynosi 4.014.304 zł 
i przeznaczony jest na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów 
i pożyczek. Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec roku 2011 będzie wynosiło 29.708.817 zł, 
co stanowi 43,221 % w stosunku do dochodów. Zadłużenie na koniec roku powiększone o kwotę 
650.000 zł, tj.: o kwotę poręczenia kredytu zaciąganego przez SP ZOZ na zakup tomografu będzie 
wynosiło 30.358.817 zł, co stanowi 44,17 % w stosunku do dochodów. Kwotę poręczenia zgodnie 
z ustawą o finansach publicznych należy doliczać do zadłużenia. Zarząd Powiatu, przedkładając 
projekt budżetu, wnosi o przyjęcie proponowanego projektu uchwały budżetowej na 2011 rok 
wraz z załącznikami. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej.  
Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak odczytała Stanowisko Zarządu Powiatu wobec zastrzeżeń 
i uwag zawartych w opinii izby o treści: 
„Zarząd Powiatu w autopoprawce ujął zwiększenie rezerwy na zarządzanie kryzysowe kwotą 
90.000 zł spełniając wymóg art. 26 pkt. 4 ustawy o zarządzaniu kryzysowym i poprawił błędy 
wskazane przez Skład Orzekający.” 
 
Opinie komisji stałych: 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Nawrocik poinformował, że komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Aleksander 
Dolczewski poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 5 głosów „za” 
przy 2 głosach wstrzymujących się.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 4 głosy „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 
zaopiniowała projekt uchwały w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli 
pozytywnie.  
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Wobec braku wniosków zawartych w opiniach komisji stałych Zarząd nie przedstawił stanowiska 
w tej sprawie.  
 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że przed rozpoczęciem sesji radni nie 
złożyli żadnych propozycji wniosków. 
 
Skarbnik Eleonora Gościniak przedstawiła autopoprawkę Zarządu do projektu uchwały. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 13 stycznia 2011 r. przyjął autopoprawkę 
do budżetu na 2011 rok. 
I. Zmiany w załączniku Nr 1 – Planowane dochody na 2011 rok.  

1) Zwiększa się dochody o kwotę 100.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 6300 z tyt. Pomocy 
finansowej z Gminy Piaski na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 4093 P 
Grabonóg Piaski – wieś Grabonóg. 

2) Zwiększa się dochody o kwotę 60.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 2710 z tyt. pomocy 
finansowej z Gminy Pogorzela na dofinansowanie remontu nawierzchni drogi powiatowej nr 
4919 P Głuchów – Małgów – granica pow. Mokronos m. Małgów gm. Pogorzela II etap. 

3) Zwiększa się dochody o kwotę 1.184.384 zł ze środków UE na zadanie pn.: „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 4803 P m.Poniec – granica powiatu (Pomykowo) na długości 5,08 km - 
dz. 600 rozdz. 60014 § 6207. 

4) Zwiększa się dochody o kwotę 5.000 zł w dz. 754 rozdz. 75411 § 0960 z tyt. Darowizny 
od sponsorów na zakup nowego samochodu dla KPPSP w Gostyniu  

5) Zwiększa się dochody o kwotę 275.494 zł ze środków UE na budowę pawilonu szkolnego 
wraz z zagospodarowaniem terenu w ZSR w Grabonogu - dz. 801 rozdz. 80130 § 6207. 

6) Zwiększa się dochody o kwotę 353.865 zł ze środków UE na termomodernizację budynków 
dydaktycznych w ZSR w Grabonogu - dz. 801 rozdz. 80130 § 6207.  

7) Zwiększa się dochody o kwotę 496.037 zł ze środków UE na rozbudowę i modernizację 
Szpitala - dz. 851 rozdz. 85111 § 6207. 

8) Zwiększa się dochody o kwotę 5.082 zł ze środków UE na program Młodzi specjaliści dz. 
853 rozdz. 85395 § 2007 

9) Dokonuje się przesunięcia planu dochodów pomiędzy działami i rozdziałami w PODGiK - 
dz.750 rozdz. 75011 § 0970 minus 70 zł; dz.710 rozdz. 71012 § 0970 plus 70 zł. 

10) Zwiększa się dochody o kwotę 300 zł z tyt. odsetek w PODGiK - dz.758 rozdz. 75814 
§ 0920. 

Razem zwiększenia dochodów 2.480.162 zł. II. Zmiany w załączniku Nr 2 – Planowane wydatki 
na 2011 rok  

1) Zwiększa się wydatki o kwotę 200.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 6050 na zwiększenie 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 4093 P Grabonóg Piaski – wieś Grabonóg”. 

2) Zwiększa się wydatki o kwotę 120.000 zł w dz. 600 rozdz. 60014 § 4270 na remont 
nawierzchni drogi powiatowej nr 4919 P Głuchów – Małgów – granica pow. Mokronos m. 
Małgów gm. Pogorzela II etap. 

3) Zwiększa się wydatki o kwotę 1.330.480 zł na zadanie pn. „Przebudowa drogi powiatowej 
nr 4803 P m.Poniec - granica powiatu (Pomykowo) na długości 5,08 km” w dz. 600 rozdz. 
60014 § 6057 – 1.184.384 zł; § 6059 – 146.096 zł 

4) Zwiększa się wydatki o kwotę 5.000 zł na pomoc finansową dla Gminy Pogorzela na pomoc 
dla pogorzelców - dz. 700 rozdz. 70005 § 6300 

5) Zwiększa sie plan wydatków o kwotę 140.000 zł w DPS w Zimnowodzie na zakup 
samochodu - dz. 852 rozdz. 85202 § 6060. 

6) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.200 zł w DPS w Zimnowodzie na montaż bramy 
dz.852 rozdz. 85202  § 6060.  

7) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.000.000 zł w PZD na pokrycie kosztów zimowego 
utrzymania dróg - dz. 600 rozdz. 60014 § 4300 

8) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 100.000 zł na zakup samochodu dla KPPSP 
w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 75411 § 6060. 

9) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 50.000 zł na zakup samochodu dla Komendy 
Powiatowej Policji w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 75495  § 6060. 

10) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 50.000 zł na likwidację azbestu - dz. 900 rozdz. 90095 
§ 4300. 

 



 12

11) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 30.000 zł na małą retencję dz. 900 rozdz. 90095 
§ 4300. 

12) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 15.000 zł na zakup automatycznego rozsiewacza 
sorbentu dla KPPSP dz. 900 rozdz. 90095 § 6060. 

13) Zmniejsza się plan wydatków o kwotę 35.000 zł w zadaniach inwestycyjnych na remont 
zewnętrznej klatki schodowej w budynku przy ul. Poznańskiej 200 – dz. 700 rozdz. 70005 
§ 6050 a zwiększa się wydatki bieżące na ww. zadanie – dz. 700 rozdz. 70005 § 4270. 

14) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 367.326 zł w Starostwie na budowę pawilonu 
szkolnego z sześcioma wyposażonymi pracowniami dydaktycznymi wraz 
z zagospodarowaniem terenu w ZSR w Grabonogu”  dz. 801 rozdz. 80130 § 6057 – 
275.494 zł; § 6059 – 91.832 zł.  

15) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 33.700 zł w Starostwie na zakup oprogramowania 
oraz akcesoriów komputerowych – dz. 750 rozdz. 75020 § 4300 – 23.000 zł, § 4210 - 
10.700 zł  

16) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 50.000 zł na dotacje dla SP ZOZ na zakup 
wyposażenia do Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego - dz. 851 rozdz. 85111 § 6220 

17) Zwiększa plan wydatków o kwotę 92.772 zł w jednostkach na dodatkowe wynagrodzenie 
roczne w jednostkach po ostatecznych wyliczeniach.   

18) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 3.539 zł w DD Bodzewo na doskonalenie 
i dokształcanie nauczycieli - dz. 854  rozdz. 85446 § 4300. 

19) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 6.788 zł w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
na doskonalenie o dokształcanie nauczycieli - dz. 801 rozdz. 80146 § 4300.  

20) Zwiększa się rezerwę na zarządzanie kryzysowe o kwotę 90.000 zł - dz. 758 rozdz. 75818 § 
4810. 

21) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 2.350 zł na opłacenie czynszu PCPR - dz. 700 rozdz. 
70005 § 4400. 

22) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 60.000 zł dla PODGiK – środki z roku 2010 – dz. 710 
rozdz. 71012 § 4300. 

23) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 12.000 zł na dotacje dla Powiatu Jarocińskiego na 
współorganizację projektu pn. „Z Napoleonem do Wielkopolski – promocja walorów 
turystycznych i kulturowych regionu południowo-zachodniej Wielkopolski” - dz. 921 rozdz. 
92195 § 2310 

24) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 100.000 zł na wypłaty z tyt. zwrotów za kartę pojazdu 
– dz. 758 rozdz. 75814 § 4590 zł 

25) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 4.660 zł na remonty w DPS Chwałkowo – dz. 852 
rozdz. 85202 § 4270. 

26) Zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.082 zł na program „Młodzi Specjaliści” dz. 853 rozdz. 
85395 § 4247 – 4.848 zł, § 4217 – 234 zł.  

Razem zwiększenia wydatków 3.893.897 zł 
Zwiększa się przychody o kwotę 50.000 zł z tyt. spłaty raty pożyczki udzielonej w 2010 roku dla SP 
ZOZ w Gostyniu oraz wprowadza się wolne środki w kwocie 1.343.735 zł. Wykreśla się załącznik 
nr 8 Wydatki na programy i projekty ze środków funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności. 
W projekcie uchwały dokonuje się następujących zmian: 
w § 1 pkt.1 kwotę 68.724.232 zł zastępuje się kwotą 71.204.394 zł 
w § 1 pkt.1 ppkt.1 kwotę 61.375.988 zł zastępuje się kwotą 61.446.370 zł 
w § 1 pkt 1 ppkt 2 kwotę 7.348.244 zastępuje się kwotą 9.758.024 zł 
w § 1 pkt. 2 ppkt.4 kwotę 2.281.468 zł zastępuje się kwotą 2.441.468 zł, 
w § 1 pkt. 2 ppkt.5 kwotę 516.056 zł zastępuje się kwotą 521.138 zł i kwotę 4.333.314 zł zastępuje 
się kwotą 6.643.094 zł  
w § 2 pkt. 1 kwotę 68.724.232 zł zastępuje się kwotą 72.518.129 zł, 
w § 2 pkt. 1 ppkt.1 kwotę 59.200.932 zł zastępuje się kwotą 60.766.823 zł, 
w § 2 pkt. 1 ppkt. 2 kwotę 9.523.300 zł zastępuje się kwotą 11.751.306 zł. 
w § 2 pkt. 2 ppkt. 3 kwotę 679.146 zł zastępuje się kwotą 1.696.146 zł. 
w § 2 pkt. 3 otrzymuje brzmienie: „Wydatki na realizację zadań finansowanych z udziałem środków 

o których mowa w art. 5 ust,. 1 pkt 2 i 3 wynoszą 7.983.245 zł.” 
w § 3 pkt. 1 kwotę 4.014.314 zł zastępuje się kwotą 5.328.039 zł,  
w § 4 kwotę 2.012.446 zł zastępuje się kwotą 2.079.446 zł,  
w § 4 pkt. 1 kwotę 1.681.646 zł zastępuje się kwotą 1.748.646 zł,  
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w § 7 kwotę 1.317.079 zł zastępuje się kwotą 1.327.079 zł, 
w § 7 pkt.5 kwotę 10.000 zł zastępuje się kwotą 20.000 zł, 
Zgodnie z powyższymi zmianami załączniki 2,4,5,6,7,8,9 otrzymują nowe brzmienie. 
 

Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski otwierając dyskusję powiedział, że po analizie 
tegorocznych oszczędności - w związku z uchwałą podjętą w sprawie diet - wynika, że z działu 
750, rozdziału 75019 § 3030 będzie można zdjąć kwotę 37.000 zł. Zaproponował, aby tę kwotę 
podzielić w następujący sposób. Kwotę 10.000 zł przeznaczyć na dział 921, rozdział 92195 § 
2820- priorytet w zakresie kultury i dziedzictwa kulturowego. Chodzi tu o wsparcie dwóch 
organizacji pozarządowych. Pierwsza to organizator „Strefy Militarnej”, która ma bardzo wielki 
walor promocyjny powiatu gostyńskiego. Podczas rozmowy z organizatorami tego przedsięwzięcia 
okazało się, że jest duża trudność w zbilansowaniu budżetu. Wczoraj został złożony wniosek w 
sprawie zwiększenia środków na organizacje konkursu w tym zakresie. Zaproponował, aby 
zwiększenie nastąpiło o 5.000 zł, 9.000 zł jest w tej chwili zabezpieczone w budżecie. W ubiegłym 
roku powiat dofinansował to przedsięwzięcie kwotą 8.000 zł. Ponadto Przewodniczący 
zaproponował dofinansować kwotą 5.000 zł muzeum im. Edmunda Bojanowskiego. Pozostałą 
kwotę 27.000 zł zaproponował przeznaczyć na zakup nowej karetki pogotowia.  
Sekretarz Leszek Maliński poinformował, że przed dzisiejszą sesją rozmawiał z Panią Skarbnik 
na temat zgłaszanych przez radnych dzisiaj wniosków do budżetu powiatu. Z uwagi na to, że przed 
przerwą Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej, jest prośba, 
aby wszystkie wnioski kierować do Zarządu Powiatu, a nie do projektu uchwały. Uchwała 
o wieloletniej prognozie finansowej przewiduje pewne wskaźniki, Pani Skarbnik musiałaby 
zweryfikować poprawność tych nowych danych z tymi wskaźnikami. Niektóre zmiany, jak te 
dotyczące wsparcia organizacji pozarządowych, nie wymagają poprawek, ale już zakupy 
inwestycyjne muszą znaleźć swoje odzwierciedlenie w uchwale o wieloletniej prognozie 
finansowej. Przyjęcie poprawek bez analiz może grozić stwierdzeniem przez Regionalna Izbę 
Obrachunkową niezgodności uchwały z prawem.  
Przewodniczący Rady zapytał, jak długo trwa taka analiza.  
Sekretarz odpowiedział, że na kolejnej sesji zostanie przedstawiony projekt uchwały rady 
w zakresie proponowanych poprawek, względnie wyjaśnienia, że z uwagi na zapisy nie można 
takich zmian dokonać. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił się do Starosty o ustosunkowanie się 
do wniosku. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że wniosek ten będzie rozpatrzony przez Zarząd 
Powiatu. Zwrócił uwagę, że każde zwiększenie wydatków może powodować nie spełnienie 
odpowiedniego wskaźnika budżetowego, a nieprzeliczenie tego w wieloletniej prognozie 
finansowej może spowodować odrzucenie poprawki przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  
Sekretarz Leszek Maliński podkreślił, że to nie wymóg, a jedynie prośba.  
Starosta Andrzej Pospieszyński dodał, że nie ma tu ryzyka, ale mówił o takiej możliwości. Może 
się okazać, że zmiana jest na tyle poważna, że powiększa wydatki i trzeba przeliczyć wieloletnią 
prognozę.  
Skarbnik Eleonora Gościniak wyjaśniła, że w pierwszej kolejności uchwala się wieloletnią 
prognozę finansową. Wprowadzanie zmian do projektu uchwały dotyczącego budżetu powiatu 
spowoduje niezgodność tych dwóch uchwał, co będzie skutkować wskazaniem uchybień przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zapytał, czy to oznacza, że radni zostaną w tej chwili 
pozbawieni możliwości składania wniosków np. w przypadku następnej uchwały w sprawie zmian 
w budżecie.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że w przypadku wniosku Przewodniczącego Rady 
nie ma znaczenia to opóźnienie, gdyż kolejna sesja odbędzie się w połowie lutego.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił się zatem o przekazanie wniosku do rozpatrzenia 
przez Zarząd Powiatu.  
Radny Mikołaj Rogala zwrócił się z pytaniem do Starosty, czy w budżecie na 2011 rok zostały 
ujęte środki na wykup gruntu pod salę gimnastyczną w Zespole Szkół Zawodowych.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że są zaplanowane w budżecie środki na wykup 
gruntów ale bez wskazania konkretnych nieruchomości. Cały czas są prowadzone negocjacje 
z właścicielem gruntów w sprawie ceny sprzedaży. Ponadto nie planuje się w tym, ani w przyszłym 
roku, budowy hali gimnastycznej. Starosta przyznał, że zadanie to po części jest uzależnione 
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od sfinalizowania sprzedaży budynku pałacu w Kosowie. Wyraził nadzieję, że tym czasie uda się 
zakupić grunt za cenę korzystną dla powiatu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę na autopoprawkę do projektu budżetu, w której 
zwiększa się środki na zimowe utrzymanie dróg. Zapytał, czy są jakieś symulacje co do wysokości 
kosztów.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że trudno to stwierdzić. Zima w tej chwili ustąpiła 
i trudno powiedzieć czy jeszcze powróci. Do zimowego utrzymania dróg należy doliczyć koszty 
naprawy dróg. W przyszłym tygodniu planuje spotkanie z Wójtami i Burmistrzami, 
z przedstawicielami WZIR-u oraz Marszałka Województwa na temat podtopień w Gminie Poniec. 
Radny Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do przesunięć w budżecie w związku z utworzeniem 
nowego stanowiska zapytał, skąd dokąd przeszły te pieniądze.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że nie zwiększono wydatków na fundusz płac 
w Starostwie, ale w związku z tym, że nie wszystkie stanowiska są obsadzone i że corocznie są tu 
jakieś oszczędności, symulacja wykazała że zmieścimy się w budżecie przy niewygórowanej 
pensji nowego pracownika.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy chodzi tu o stanowisko naczelnika Wydziału 
Komunikacji.  
Starosta Andrzej Pospieszyński potwierdził.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, że kwota 1 mln zł na zimowe utrzymanie dróg 
zabrzmiała przerażająco. Zapytał, czy w tej kwocie znajdują się też remonty. Obawia się, 
że oprócz środków przeznaczonych na odśnieżanie będzie trzeba wydatkować jeszcze środki 
na bieżące prace i załatanie dziur powstałych po zimie. 
Dyrektor Grzegorz Mayer poinformował, że do końca grudnia wydatkowano kwotę 1.022.000 zł, 
z czego w budżecie było przeznaczonych 465.000 zł. Na bieżące utrzymanie dróg mamy 
przeznaczone 440.000 zł. Od stycznia do dnia dzisiejszego koszty szacuje się na 100.000 zł, 
ponadto dojdą jeszcze środki z porozumień z gminami, średnio ok. 3.000 zł. z każdą gminą.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy do budżetu zostały wpisane pieniądze z ewentualnej 
sprzedaży Kosowa. Ponadto zapytał, co stanie się z budynkiem, jeżeli nie zostanie sprzedany. 
Jego stan pogarsza się z każdym miesiącem. Radny wyraził opinię, że być może warto byłoby 
zastanowić się nad inną koncepcją zagospodarowania budynku.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że środki te zostały ujęte w budżecie. Dodał, 
że już kolejny rok próbuje się sprzedać budynek w Kosowie. Sytuacja o tyle się poprawiła, 
że konserwator zabytków zapewnia, że na piętrze budynku będzie można dzielić duże pokoje 
na mniejsze, w sposób bardziej ekonomiczny dla potencjalnego nabywcy. Do rokowań przystąpimy 
z kwotą 1.900.000 zł. Jeżeli nie dojdzie do sprzedaży, zostanie przygotowana koncepcja 
zagospodarowania budynku bądź wydzierżawienia obiektu.  
 
Skarbnik Eleonora Gościniak zwróciła się z wnioskiem o dodanie w projekcie uchwały § 3 
w brzmieniu: 
„1. Kwota planowanego deficytu wynosi 1.393.735 zł. 
2. Deficyt zostanie sfinansowany przychodami z tytułu wolnych środków, jako nadwyżki 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń kredytów 
i pożyczek z lat oraz przychodem z tyt. spłaty udzielonej pożyczki z lat ubiegłych.” Kolejne 
paragrafy otrzymują następne numery.  
 
 
Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Wniosek Skarbnik Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr IV/29/11 w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2011 rok została podjęta 
 w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Starosta Andrzej Pospieszyński podziękował radnym ze przyjęcie budżetu powiatu na 2011 rok.  
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Ad. 9) 
Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu za 2010 rok przedstawił 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora.  
 
Starosta Andrzej Pospieszyński odnosząc się do informacji o ewentualnym uruchomieniu stacji 
dializ poinformował, że rozmowy z potencjalnym inwestorem nadal trwają, ale nie ma podpisanych 
żadnych umów. Jeżeli dojdzie do realizacji  i byłby potrzebny inwestorowi grunt w obrębie szpitala, 
radni zostaną o tym poinformowani.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie- 7 głosów „za”.  
 
Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu za 2010 rok zostało 
przyjęte w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  

 
Ad. 10) 
Odpowiedzi na zapytania radnych. 
Wicestarosta Janusz Sikora poinformował, że zdarzył się wypadek karetki stacjonującej w Krobi. 
Jest to samochód 5-letni z dużym przebiegiem. Do gmin naszego powiatu zostały przesłane pisma 
z prośbą zabezpieczenia w budżetach środków na zakup nowej karetki. W dniu dzisiejszym 
zostało wysłane pismo do Marszałka Województwa z prośbą o współfinansowanie zakupu karetki, 
Ponadto zwrócił się do Wojewódzkiej Rady Bezpieczeństwa Drogowego w Poznaniu do oddziału w 
Lesznie a także do zarządzania kryzysowego w Poznaniu o poparcie wniosku.  
Dyrektor SP ZOZ Piotr Miadziołko poinformował, że jeszcze tego samego dnia, w którym miał 
miejsce wypadek ambulansu, podjął decyzję o uruchomieniu zapasowej karetki transportowej 
z zespołem ratowniczym. Karetka ta jest tak samo wyposażona w specjalistyczny sprzęt medyczny 
jak karetka podstawowa. Karetki mają pełne polisy ubezpieczeniowe, jednakże koszt naprawy 
byłby dużo większy niż zakup nowej karetki i potem jej amortyzacja.  
 
 
Ad. 11) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Zdzisław Kowalczyk przekazał wniosek Sołectwa Ochla do Starosty Gostyńskiego 
o treści: 
„Zwracam się z uprzejmą prośbą do Pana Starosty o spowodowanie by podległe służby dokonały 
wycięcia suchych konarów i prześwietlenia gałęzi na alei jesionowej rosnącej we wsi Ochla gm. 
Pogorzela przy drodze powiatowej nr 4920 P. Jako radny gminy i obecnie dodatkowo jako sołtys 
wielokrotnie zwracałem się z wnioskiem o przycięcie gałęzi tych jesionów, które przy większych 
podmuchach wiatru lecą na dachy i okna naszych budynków mieszkalnych, a mieszkańcy wsi 
zbierają każdorazowo gałęzie z i tak wąskiej drogi, bo te stanowią dodatkowe utrudnienie 
i zagrożenie dla bezpieczeństwa użytkowników drogi. Niestety wnioski moje pozostawały bez 
reakcji ze strony odpowiedzialnych za ten stan służb, a mieszkańcy też już nie chcą co roku 
słuchać wyjaśnień, że brakuje na to zadanie pieniędzy. Rok, dwa, trzy może tak być, ale w końcu 
to zadanie musi wejść do planu i liczymy, że w 2011 roku tak się stanie. W związku z powyższym 
zwracam się do Pana Starosty o zrozumienie i wprowadzenie do planu na nadchodzący rok 
wycięcia części gałęzi z drzew rosnących przy drodze w Ochli.” 
Radny udzielił poparcia wnioskowi argumentując, że nie jest to duża wioska a domy mieszkalne 
znajdują się przy drodze.  
Ponadto radny przypomniał o wniosku składanym przez 4 poprzednie lata a dotyczącym obcięcia 
konarów drzew przy drodze powiatowej między Wziąchowem a Kromolicami. Poinformował, 
że otrzymał informację, iż koszt obcięcia konarów przy tej drodze to ok. 40.000- 50.000 zł. 
Zasugerował, aby wzorem innych gmin, utworzyć grupę pracowników sezonowych, którzy 
wykonaliby takie zadania.  
Radny Czesław Kołak zwrócił się do Naczelnika Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Pana Andrzeja Szumskiego w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Nadleśnictwa 
Piaski o wyczyszczenie rowu znajdującego się w lesie w Szurkowie, gdyż ten został wyczyszczony 
przez mieszkańców, ale ostatni odcinek należy do Nadleśnictwa. Ponadto Naczelnik miałby 
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doprowadzić do spotkania Nadleśniczego z Sołtysem wsi w sprawie sposobu rozwiązania tej 
sprawy.  
Ponadto radny zwrócił się z zapytaniem do właściciela przepompowni w Janiszewie oraz kto 
utrzymuje Rów Polski, którego stan na dzień dzisiejszy jest fatalny a brak drożności może 
spowodować zagrożenia zalania ujęcia wody w Pudliszkach. Brak jakichkolwiek prac 
utrzymujących drożność Rowu niepokoi rolników, gdyż może spowodować zalanie użytków 
rolnych. Zwrócił się o zorganizowanie spotkania w Poniecu, w którym udział wzięliby Burmistrzowie 
Krobi i Ponieca, rolnicy z terenów zagrożonych, przedstawiciele WZIR-u oraz przedstawiciele 
powiatu. Dodał, że zagrożenie zalania jest bardzo duże, a wybudowanie zbiornika będzie 
rozwiązaniem połowicznym, gdy nie będzie dalszego odebrania tej wody.  
Radny zwrócił się do dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu w sprawie spotkania 
z mieszkańcami Janiszewa w celu przedstawienia inwestycji na drodze Poniec- Rydzyna, jakie 
będą utrudnienia i objazdy. 
Radny Grzegorz Marszałek zwrócił się do Zarządu Powiatu w sprawie ujęcia drogi powiatowej 
nr 4087P Jeżewo- granica powiatu o długości 3,4 km w zimowym utrzymaniu dróg w standardzie 
pozwalającym na utrzymanie przejezdności.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski złożył wniosek w sprawie dojazdu do nowego 
parkingu przy szpitalu od strony starego parkingu znajdującego się przed głównym wejściem 
do szpitala. Często dochodzi do sytuacji, że na starym parkingu nie ma wolnych miejsc 
parkingowych, a chcąc dojechać do nowego parkingu nie można skorzystać z krótkiego łącznika 
gdyż jest tam zakaz ruchu ze względu na bezpieczeństwo poruszających się tam karetek. 
Wówczas trzeba cofnąć się do ul. Bojanowskiego, ulicami Kolejową i Towarową dojechać 
do nowego parkingu. Przewodniczący zwrócił się o skierowanie wniosku w sprawie złagodzenia 
zakazu ruchu pomiędzy parkingami do Komisji Bezpieczeństwa.  
Ponadto Przewodniczący zwrócił uwagę na posesję przy ul. Poznańskiej 200, na której znajdują 
się powiatowe jednostki organizacyjne- Powiatowy Zarząd Dróg, Powiatowy Urząd Pracy 
i Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna. Występuje tam duży ruch samochodowy. 
Przedsiębiorcy prowadzący tam działalność gospodarczą zwracają uwagę na trudną przejezdność, 
zwłaszcza w okresie zimowym. Ponadto są tam problemy z kanalizacją sanitarną. W związku 
z powyższym zwrócił się o zorganizowanie spotkania z przedsiębiorcami i dokonanie ustaleń 
satysfakcjonujących wszystkie strony oraz przyczyniających się do rozwiązania problemów 
parkingowych.  
 
Ad. 12) 
Wolne głosy.  
Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowania jest w dniu 17 lutego br.  
Radny Jarosław Jędrkowiak poinformował, że radni „Lewicy” głosowali za tym budżetem, gdyż 
wbrew temu, co padło dzisiaj na tej sali, wcale nie muszą wszystkiego upolityczniać i głosują 
za tym, co uważają, że wnosi coś dla naszej społeczności. Powiedział też, że będą przedstawiać 
własne propozycje, choć mają świadomość, że mogą one nie przejść. Radny zwrócił uwagę 
na ranking przeprowadzony przez dziennik „Rzeczpospolita” z którego wynika, że gostyńskie 
liceum spadło w nim o 40 miejsc. Zapytał, z czego to wynika. Wobec nieobecności Dyrektora ZSO 
na sesji zapowiedział ponowienie tego pytania. Ponadto radny Jędrkowiak zwrócił się 
do Naczelnika Macieja Kaźmierczaka z pytaniem dotyczącym otrzymanej dokumentacji dotyczącej 
przyłącza gazowego do hali sportowej przy ZSO w Gostyniu. Zapytał, czy normalną procedurą jest 
zawieranie umowy dnia 28 stycznia 2010 r., która przewiduje podłączenie gazu do obiektu do dnia 
30.09.2011, mimo że otwarcie hali nastąpiło we wrześniu 2010 r. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że tak podpisuje się umowy z monopolistą.  
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że tym bardziej dziwi się pełnemu przyzwoleniu i pełnej 
świadomości tego, że ta inwestycja mogła zostać zakończona we wrześniu 2011 r. 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że było zapewnienie, iż pomimo terminu umownego 
zgodnego ze standardami gazowni inwestycja zostanie przeprowadzona do końca sierpnia 2010 r. 
dodał, że zastanawiano się nad możliwością przedłużenia realizacji inwestycji, ale po deklaracji 
monopolisty oraz w związku z oczekiwaniami szkoły na otwarcie hali postanowiono nie oddalać 
tego w czasie. W ostateczności był agregat, który ogrzewał halę.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że doskonale to rozumie, ale procedury 
wg dokumentacji zaczęły się już w 2007 roku a umowa została podpisana na początku stycznia 
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2010r. Umowa taka winna być zawarta 28 stycznia 2009 r. i wówczas w pełni byłaby zrealizowana 
we wrześniu 2010 roku.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że pisma były jeszcze wcześniej wysyłane, 
ale w gazowni nawet giną papiery.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że jest to kilka milionów złotych.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że mówił o tym, że gdyby nie było przyłącza sala 
byłaby zamknięta dla uczniów i ogrzana na tyle, aby nie stracić gwarancji- byłaby to jedyna strata 
a nie kilka milionów złotych, jak twierdzi radny. Ponadto gdyby jej nie otworzono, młodzież zamiast 
ćwiczyć nawet w niedogrzanej sali, ćwiczyłaby dalej w błocie. Postanowiono korzystać z sali 
dopóki to będzie możliwe, przez krótki okres sala była zamknięta dla uczniów ale ogrzewana.  
Rady Jarosław Jędrkowiak powiedział, że zapozna się z dokumentacją i zapewne wróci jeszcze 
do tego tematu. 
 
Ad. 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zamknął IV sesję 
Rady Powiatu o godz. 15:55.  
 

           Przewodniczący 
Rady Powiatu Gostyńskiego 
   /-/ Robert Marcinkowski 
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